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The legal system of children's rights and protection mechanisms 
 

 

 

 ملخص :

 الدولي الصعيدًن على الأهميت، بالغ باهخمام حظيذ التي المىاضيع أهم من ٌعد الطفل، حلىقااامىضىع أن فيه شك لا مما

 كل لمسخلبل الصلبت الأزضيت هي الطفىلت لكىنا جحليله، إلى الدولا كل حسعى هدفا الفئت، هاجه حلىقا حماًت أصبحذ إذ والىطجي.

اث،مس عدة على ًىصب الاهخمام هرا أهثى، أم ذكسا بالطفل الاهخمام من ًبدأ بالأمم نهىض كل وأن أمت،  مسخىيا على سىاء خىٍ

 هره في سىدىاولا وا . فيه الحياة أوجه مخخلف وعلى ككل، المجخمع مسخىيا على أو شخصيخه وملامح حياجه ومسخلبل ذاجه في الطفل

 الإشازة  خلال من المحىزا هرا جىاولا من الأساسيت الغاًت جكمن وهىا .  الطفل حلىقا لحماًت اللاهىوي وا المفاهيمي الخأصيل  الىزكت

 خطىة ًمثل الإوسان حلىقا بعالميت يزاالدسخىا الاعتراف أن اعخبازا على بحلىكه والاعتراف الطفل حماًت الى حعمد التي اللىاهين  إلى

ت كىاهين إعداد سبيل في هامت   بالطفل، الأمسا ًخعلم عىدما خاصت وا العالم في وجد أًىما البشسيا الكائن كسامت جضمناامىاشٍ

 التي الأهميت مدي إبساشا سىحاولا وعليه الطفل. لحلىقا الدوليت الاجفاكياث مع الىطىيت الىصىص ءمتملا على العمل خلالاامن

ا.  لخحليله الكثيرا أمامها ًصال لا التي وا العسبي الىطن عسفها التي الدسخىزٍت الإصلاحاث إطازا في الطفل حلىقا به حظيذ

اللىاهين، الاجفاكياث الدوليت،الإصلاحاث الدسخىزٍت . حلىق الطفل،الخأصيل المفاهيمي،إعداد الكلمات المفتاحية :-  

Abstract : 
There is no doubt that the issue of the rights of the child is one of the most important topics that 

has received critical attention at the international and national levels. The protection of the rights 

of these groups has become the goal of all States, given that children are the bedrock of each 

nation's future and that the promotion of nations begins with attention to children, whether male 

or female, at various levels, both at the level of the child and at the level of his or her future life 

and personality, as well as at the level of society as a whole. In this paper, we will address the 

conceptual and legal strengthening of the protection of the rights of the child. The main purpose 

of addressing this focus is to refer to laws that protect children and recognize children's rights. 

The constitutional recognition of the universality of human rights is an important step towards the 

elaboration of parallel laws that guarantee the dignity of the human person wherever it is located 

in the world, especially when it comes to children, by ensuring that national texts are compatible 

with international conventions on the rights of the child. We will therefore try to highlight how 

important the rights of the child have been in the context of the constitutional reforms that have 

been adopted by the Arab world and for which much remains to be done. 

-Key Words: Children's Rights, Conceptual Integration, Law Preparation, International 

Conventions, and Constitutional Reforms  .  

mailto:nadiabenouargla@gmail.com
mailto:houda.belek@gmail.com


 

468 

  



ISSN: 0712-2380  

EISSN2661-734X

 

469 

 - حقوق  الطفل ضمن الاثفاقيات العامة :
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 )ماهر  جميل. أبو  

خوات،  نفس المرجع ، ص  28. 

)ماهر  

جميل, أبو  خوات، نفس المرجع ، ص 22.  (

)SEGOLENE ROYAL, les droits des enfants , op.cit. p 108  
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 -ثانيا: إعلان حقوق  الطفل لسنة 5212

 

ـــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ــــــــــــــــــــــــ ـــــــــ ــــــــــــــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ـــــــ ـــــــــــــ ــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ـــ  
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سهيل حسين الفتلاوي،   2656، ص   250( .

-

ــ ـــــــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ــــــــــــــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ــــــــ ـــــــــ ـــــــ ــ ــــــــ ـــــــــ  ــــــــــ



ISSN: 0712-2380  

EISSN2661-734X

 

477 



 

478 



ISSN: 0712-2380  

EISSN2661-734X

 

479 



 

480 

.1



ISSN: 0712-2380  

EISSN2661-734X

 

481 

 

https://www.blogger.com/blogger.g?blogID=5418791382237538967#_ftnref15
https://www.blogger.com/blogger.g?blogID=5418791382237538967#_ftnref22
https://www.blogger.com/blogger.g?blogID=5418791382237538967#_ftnref25

